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بعد از برگزاری نشست هیأت اجرایی 
لمپیک آسیا به میزبانی  را کمیته پا
تهران، نشست خبری ماجد راشد، 
رئیس کمیته پارالمپیک آسیا و غفور 
کارگری، رئیس کمیته ملی پارالمپیک 
برگزار شد. ماجد راشد با اشاره به 
حضورش در تهران به همراه اعضای 
هیأت اجرایی از نقش مهم ایران در رشد 
جنبش پارالمپیک گفت: »این دومین 
سفرم به تهران است که همانند سفر 

اولم بسیار خاطره انگیز بود. در این چند 
روز دیدارهایی را با غفور کارگری داشتم 
و درهای زیادی به روی مان باز شد تا 
بتوانیم درباره همکاری های مشترک به 
توافق برسیم. البته هنوز به طور مکتوب 
قراردادی امضا نشده اما بزودی با اعزام 
تیم های تخصصی قرارداد همکاری 
امضا می شود تا بتوانیم از امکانات 
ورزشی و همچنین دانش مربیان و 

داوران ایران استفاده کنیم.«
ماجد راشد اماراتی ادامه داد: »ایران 
دارای ورزشکاران و داوران بسیار خوبی 
است که می توانند کمک زیادی به 
پارالمپیک آسیا کنند. البته با مذاکراتی 
که در تهران داشتیم بزودی تحولات 
زیادی در کرسی های بین المللی برای 
ایران رخ می دهد.« رئیس اماراتی کمیته 

پارالمپیک آسیا در ادامه با پاسخ به این 
سؤال که برای ورزش های زمستانی 
آیا از امکانات ایران بازدید کرده؟ به 
تعریف و تمجید از امکانات ایران 
پرداخت و گفت: »بله. خوشبختانه 
جغرافیای ایران بسیار خوب است و 
برای استفاده از امکانات ایران برای 
بازی های زمستانی هم برنامه داریم. 
در سفر قبلی به تهران با تله کابین به 
ارتفاع ۳۵۰۰ متری رفتم و از نزدیک 

پیست اسکی را دیدم .«
او در ادامه با اشاره به نقش پارالمپیک 
ایران در سطح بین الملل از افزایش 
ی  در تصمیم گیری ها ن  یرا ا نقش 
بین المللی خبر داد: »ساره جوانمرد، 
زهرا نعمتی و سیامند رحمان و چندین 
نفر دیگر را می توانم از قهرمانان ایران 

نام ببرم که بین المللی شدند و در 
جنبش پارالمپیک خیلی به ما کمک 
کردند. ایران همیشه در پارالمپیک 
جایگاه ویژه ای داشته و نقش ایران 
در توسعه جنبش پارالمپیک غیرقابل 
انکار است. ایران همیشه یک جایگاه 
مهم داشته و هم اکنون هم این جایگاه 
را دارد و البته  تمام تلاش ما این است 
که این جایگاه افزایش پیدا کند. یکی 
از موضوعات مهم در مذاکرات چند روز 
اخیر تهران هم همین موضوع بود که 

بزودی نتیجه آن را می بینید.«
ماجد در پاسخ به این سؤال که برنامه 
پارالمپیک آسیا برای کمک مساوی به 
همه اعضا برای کمک به توسعه جنبش 
پارالمپیک چیست؟ ادامه داد: »در 
واقع ما در این راه برنامه کلی داریم که 

همه کشورها باید طبق آن حرکت کنند 
اما اینکه بخواهند کمک جداگانه داشته 
باشند چنین چیزی نیست. همه باید 
تلاش کنند خودشان را به حد ایده آل 
برسانند.« رئیس اماراتی در پاسخ به 
سؤال دیگری مبنی بر اینکه ظاهراً 
عدم حمایت باعث از بین رفتن برخی 
از رشته ها مثل فوتبال ۵ نفره می شود؟ 
ادامه داد: »اینکه برخی از رشته ها در 
بعضی از دوره ها حضور ندارند، دلیل 
بر از بین رفتن آنها نمی شود. فوتبال ۵ 
نفره در هانگژو حضور دارد. البته قبول 
دارم برخی از کشورها کم تلاش می کنند 
اما ما تلاش داریم که این ورزش را 
نجات بدهیم اما تلاش ما برای همه 
ورزش های پارالمپیکی است و فوتبال ۵ 

نفره هم در بین آنها قرار دارد.«

ایران ورزشی:وزنه برداری ایران همواره 
از قدیم  تا به امروز هر زمان برای گرفتن 
امتیازمیزبانی های بین المللی پیشقدم 
شده است، موفق شده میزبانی شایسته 
برای رویدادهای معتبرباشد. میزبانی 
که میهمانان پس از پایان مسابقات، 
همیشه از نحوه و نوع برگزاری، همین طور 
میزبانی شایسته مجموعه وزنه برداری 
ایران رضایت کامل داشتند. از مسابقات 
جهانی، آسیایی و تورنمنت هایی که 
قبل از انقلاب درکشورمان برگزار شد 
لمللی  نی تورنمنت های بین ا تا میزبا
همچون مسابقات آسیایی تبریز، جام های 
بین المللی اکودر ماهشهر و نامجو و فجردر 

تهران، خوزستان و رشت که بعد از پیروزی 
نی  نقلاب در تقویم جها شکوهمند ا
وزنه برداری گنجانده شد و ما برگزارکننده 
آن بودیم، همه و همه نشان دهنده 
توان بالای وزنه برداری ایران در برگزاری 
مسابقات مختلف و معتبر بین المللی 
بوده است. حالا هم که با حضور تیم 
جدید مدیریتی وزنه برداری و رایزنی های 
صورت گرفته قرار است میزبان مسابقات 
وزنه برداری مردان غرب آسیا باشیم، قطعاً 
باردیگر می توانیم شایستگی و پتانسیل 
بالای وزنه برداری کشورمان را در برگزاری 
مسابقات بین المللی به رخ همتایان 

آسیایی بکشانیم.

میزبانی های بین المللی باعث 
پیشرفت وزنه برداری

ثـر  مـل مؤ ز عوا بـدون شـک یکـی ا
در پیشـرفت و توسـعه وزنه بـرداری 
ز  متیـا ا کشـورهای مدعـی، گرفتـن 
میزبانی هـای مهـم و معتبـر بین المللـی 
است. زیرا کشورهایی که توان میزبانی 
مسـابقات مختلـف و معتبـر را دارنـد، 
می تواننـد بـا اسـتفاده از امتیـازات 
مختلـف میزبانـی، هـم تـوان و ظرفیـت 
وزنه برداری و ورزش کشور خود را به رخ 
رقبا بکشند هم اینکه می توانند، ضمن 
قرارگرفتـن درتقویـم عملیاتـی جهانـی 
و قـاره ای جـزو مدعیـان اصلـی برگـزاری 

مسـابقات معتبـر بین المللـی مختلـف 
قرارگیرنـد. وزنه بـرداری ایـران نیـز بعـد از 
چندسالی که تورنمنت بین المللی جام 
فجـر را میزبانـی کـرد، حـالا بـا تغییراتـی 
کـه در سیسـتم مدیریتـی فدراسـیون 
ایجاد شـده اسـت، با پیشـنهاد میزبانی  
مسـابقات مختلـف بین المللـی قصـد 
دارد دوبـاره خـود را بـه تقویـم عملیاتـی 
جهانـی بازگردانـده و دوبـاره صاحـب 
امتیـاز میزبانی هـای معتبـر در عرصـه 
لمللـی و قـاره ای شـود. دقیقـاً  بین ا
مثـل گرفتـن امتیـاز میزبانـی مسـابقات 
وزنه برداری غرب آسـیا که قرار اسـت ما 

آن را برگـزار کنیـم.

اولویت گزینشی های المپیک
طبق اعلام فدراسیون وزنه برداری گویا 
یزنی های صورت گرفته با  ز را پس ا
مسئولان فدراسیون وزنه برداری غرب 
آسیا، با موافقت آنها قرار است یازدهمین 
دوره مسابقات قهرمانی وزنه برداری 
مردان غرب آسیا در ایران برگزار شود. 
ئیس  ر  » ی لمهد ا لح  صا مصطفی  «
فدراسیون وزنه برداری غرب آسیا، با 
ارسال نامه ای به سجاد انوشیروانی رئیس 
فدراسیون ایران، از انتخاب کشورمان 
برای میزبانی یازدهمین دوره مسابقات 
قهرمانی غرب آسیا خبر داد. المهدی با 
ابراز خوشحالی از این اتفاق در نامه خود 

نوشته است: »ما به توانایی و ظرفیت های 
فدراسیون شما برای برگزاری چنین 
رویداد بزرگی، اطمینان داریم.« البته 
تاریخ دقیق مسابقات قهرمانی غرب آسیا 
۲۰۲۴ )مردان(، متعاقباً تعیین و اعلام 
می شود. بی شک اگر بتوانیم همزمان 
با پذیرش این قبیل میزبانی ها درمسیر 
کسب سهمیه المپیک، امتیازبرگزاری 
گزینشی های المپیک را نیز کسب کنیم، 
مطمئناً می توانیم با استفاده از امتیاز 
میزبانی برای کسب سهمیه های ورودی 
بیشتر و آوردن وزنه برداران مدعی و 
نامدار به کشورمان نهایت استفاده را 
از فرصت طلایی که ایجاد شده ببریم.«

میزبانی تورنمنت وزنه برداری غرب آسیا، یک اتفاق خوب برای ایران

قدم درست برای بازگشت به تقویم جهانی

 zگزارش

ماجد راشد: نقش ایران در جنبش پارالمپیک قابل انکار نیست

در تهران برای کرسی مذاکره کردیم

 z  خبر

 zگزارش

محسن وظیفه
روزنامه نگار

قاسمپور مسافر 
بلگراد شد

فدراســیون کشــتی از انصــراف 
مبیــن عظیمــی، عضــو تیــم ملــی 
جوانــان، از چرخــه انتخابــی تیــم 
ملــی بزرگســالان به دلیــل نیــاز به 
ایــن کشــتی گیر در رده جوانــان 

خبــر داد.
بــا توجــه به نیاز کادر فنی تیم ملی 
کشــتی آزاد جوانان و زیر ۲۳ سال 
)امیــد( و تمایــل مبیــن عظیمــی، 
ایــن کشــتی گیر از چرخــه انتخابی 
تیــم ملــی کشــتی آزاد بزرگســالان 
وه،  نصــراف داد. محســن کا ا
مدیــر فنــی تیم هــای ملی کشــتی 
آزاد، طــی نامــه ای از فدراســیون 
کشــتی درخواســت کــرد بــا توجــه 
بــه نیــاز تیم هــای ملی کشــتی آزاد 
جوانــان و زیــر ۲۳ ســال ایــران 
و درخواســت مبیــن عظیمــی، 
۹۲ کیلوگــرم،  کشــتی گیر وزن 
ایــن کشــتی گیر در رقابت هــای 
رنکینــگ مجارســتان به دلیــل 
نزدیــک  بــودن بــه رقابت هــای 
آســیایی و جهانــی جوانــان حضور 
پیــدا نکنــد. به همیــن دلیل قطعاً 
کامران قاسمپور مدعی اصلی این 
وزن بــرای حضــور در رقابت هــای 
قهرمانــی جهــان اســت و بــا توجــه 
بــه کناررفتــن عظیمــی، حضــور 
قاســمپور در رقابت هــای جهانــی 
بلگــراد نیز بــدون مبــارزه انتخابی 

رودررو قطعــی شــد.
 

 حذف تینا مدانلو 
از رقابت های جهانی 

تکواندو
تینــا مدانلــو ملــی پــوش تکوانــدو 
ایــران در دور نخســت مســابقات 
قهرمانــی جهانــی شکســت خورد 

و حــذف شــد.
مسابقات تکواندو قهرمانی جهان 
بــه میزبانــی باکــو در جمهــوری 
آذربایجان آغاز شــده است. امروز 
دوشنبه تیم کشورمان کار خود را 
با تینا مدانلو در وزن ۵۷- کیلوگرم 

زنان آغــاز کرد. 
یــن  نلــو در دور نخســت ا مدا
مســابقات بــه مصــاف »مدینــا 
میرابزالووا« از ازبکستان رفت و با 
نتیجــه ۲ بر صفر شکســت خورد. 
نماینــده کشــورمان در راند اول ۱۰ 
بــر ۵ نتیجــه را واگذار کرد و در راند 
دوم هــم تکوانــدو کار ازبکســتانی 
۱۳ بــر صفــر بــه پیروزی رســید. به 
ایــن ترتیــب تینــا مدانلــو از دور 

رقابت هــا کنــار رفــت.
 

دعوت 6 دختر 
وزنه بردار به اردوی 

تیم ملی
بــا اعلام »کوروش باقری« مشــاور 
فنــی تیم هــای ملــی وزنه بــرداری 
نــوان، شــش وزنــه بــردار از  با
اســتان های مختلف کشور از فردا 
۹ خردادمــاه، بــه اردوی تیــم ملــی 
بانــوان در آزادی ملحــق خواهنــد 

شــد.
پرنیــان پیــش بیــن از اصفهــان، 
 ، ن ســتا کرد ز  ا نــی  ما ا شــینا 
ســاناز ســعدی زاده و تینــا یــاری 
یجــان شــرقی، شــبنم  ز آذربا ا
صالحــی از خوزســتان و ســوگند 
کاظم پــور از یــزد، شــش وزنــه 
 بــردار جدید دعوت شــده بــه اردو 

هستند.
باقــری در خصــوص ایــن تصمیم 
ز اســتان ها  می گوید:»خیلــی ا
مدعی هســتند ورزشکارانی دارند 
کــه می تواننــد بــه تیم ملــی کمک 
کنند. ما هم پذیرفتیم این شــش 
نفــر بــرای مــدت کوتــاه بیــن یــک 
هفتــه تــا ۱۰ روز بــه اردو ملحــق 
شــده و مــورد ارزیابی قــرار گیرند. 
اگــردر بین ایــن افراد، ورزشــکار با 
استعداد و نخبه ای باشد و رکوردها 
و عملکــرد قابل قبولی ارائه کنند، 
بــرای اردوهــا و مســابقات آتــی در 
لیســت مــا می ماننــد.« تیم هــای 
ملــی نوجوانــان و جوانــان بانــوان 
کشــور بــرای حضور در مســابقات 
قهرمانــی آســیا در دهلی نــو آماده 

می شــوند.

کامران سلطانی زاده:

داوری ها در جام تختی نمره قبولی گرفت

کامــران ســلطانی زاده داور المپیکــی کشــتی ایــران از تکرار مبارزه ســنگین 
وزن در رقابت هــای جــام تختــی دفــاع کــرد و آن را یک تصمیــم حکیمانه از 
تیم مدیریتی دانست:»داوری ها در جام تختی در مجموع از نظر کیفیت، 
نمــره قبولــی گرفت. در این رقابت ها فقط یک مشــکل داوری به وجود آمد 
در مبارزه ســنگین وزن که عملکرد خوب داوران را تحت الشــعاع خود قرار 

داد. اما آن هم مدیریت شــد و به خیرگذشــت.«

هادی ساعی:

افتخاراتم متعلق به تکواندوی ایران است

هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو در خصوص انتخابش به عنوان 
بهترین هوگوپوش بازی های المپیک ۲۰۰۸ پکن، می گوید:» این افتخار برای 
همه تکواندو ایران است و امیدوارم استارتی برای نمایش خوب ملی پوشان 
در جهانی باکو باشد. در این مراسم ورزشکاران برتر ادوار المپیک انتخاب 
شدند که این افتخار نصیبم شد در بین برترین ها باشم. این یک استارت 

خوب برای موفقیت تیم ایران در مسابقات جهانی باکو است.«

حاجی مراد گاتسالوف:

برای بازگشت به میادین سخت در حال تمرین هستیم

حاجــی مــراد گاتســالوف ســرمربی تیــم ملی کشــتی آزاد روســیه و دارنده ۶ 
طلای جهان و المپیک، از قول اتحادیه جهانی کشــتی برای حضور روســیه 
در رقابت هــای جهانــی بلگــراد خبر داد و معتقد اســت:»انگیزه بالایی برای 
بازگشــت به میادین داریم. در حال آماده ســازی نفرات برای حضور در این 
مســابقات هســتیم. البته ملی پوشــان باید پس از موفقیت در رقابت های 

کشــوری روســیه به تیم ملی برسند.«

   سه شنبه   9 خرداد 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7316

غفور کارگری: 
بانوان دغدغه من 

هستند
غفور کارگری رئیس 

کمیته ملی پارالمپیک 
در نشست مشترک با 
ماجد راشد به تشریح 

برنامه های کمیته ملی 
پارالمپیک پرداخت. غفور 

کارگری ابتدا با ارائه  آمار 
از کاروان اعزامی ایران 
به هانگژو شروع کرد: 
»در حال حاضر اولویت 

ما بازی های هانگژو 
است. تمام تلاش خود 
را می کنیم که بتوانیم 

بهترین عملکرد را داشته 
باشیم. تاکنون در  1۸ 

رشته تیم آماده کردیم 
و 21۸ ورزشکار قرار است 

به هانگژو اعزام شوند .«   
کارگری در ادامه با 

اشاره به اهمیت ورزش 
بانوان در پارالمپیک و 
اینکه مدیریت جدید 

چه رویکردی در این باره 
دارد؟ ادامه داد: »ورزش 
بانوان در پارالمپیک یکی 

از دغدغه های مهم من 
است و برای تحول در آن 

تلاش زیادی می کنم. 
همین الان هم در بین 

سه ورزشکار مطرح و 
مهم پارالمپیک ایران 

دو خانم حضور دارند که 
این هم نشان دهنده 

جایگاه مهم آنها است. 
به خوبی برای ما روشن 
است که بانوان معلول 

ظرفیت بالایی دارند 
و باید آن را شناسایی 

کرد و به بهترین شکل 
استفاده برد.  برای 

همین بازی های آسیایی 
هانگژو حضور بانوان 

در کاروان ایران با رشد 
بیش از 20 درصد روبرو 

است. البته این آمار 
فعلی است و حتماً در 

روزهای آینده با قطعی 
شدن کاروان این رقم 
بیشتر هم می شود.« 

او همچنین درباره 
پارالمپیک ایران گفت: 
»در رشته های زیادی 

حرف برای گفتن داریم 
به همین دلیل هم به 

برخی قشرها تسهیلات 
بیشتری دادیم.«

ZOOM


